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Slovo starosty
Tento příspěvek do Nivnických novin bude trochu odlišný od minu-
lých příspěvků. Téma voda a kanalizace nejsou tak zajímavá témata 
a mnohdy to bereme jako samozřejmost, ale patří to k našemu živo-
tu. Odkud se voda bere v našich domácnostech a naopak kam a jak 
se odvádí splašková a děšťová voda?? 

VODA

Obec Nivnice je napojena na skupinový vodovod Uherské Hradiště. 
Hlavním zdrojem vody je povrchová voda z jezera a voda podzem-
ní ze studní Ostrožská Nová Ves. Voda z prameniště se načerpá do 
úpravny vody O. N. Ves. 
Druhým zdrojem vody je povrchová voda z přehrady Bojkovice. Voda 
je gravitačně přivedena do úpravny vody Bojkovice. Proč se upravu-
je? V této surové vodě jsou nežádoucí mikroorganismy, rozpuštěné 
kalové zemní látky a některé nadlimitní chemické prvky jako třeba 
železo a  mangan. Chemicko-technologickým procesem se nežá-
doucí věci z vody vyloučí a po závěrečné fi ltraci již jako voda pitná 
je dávkovaná desinfekce formou chlorace. Obsah chlóru je udržova-
ný po celou dobu transportu až do domácnosti. Z úpraven vod se 
pitná voda čerpá do dálkových přivaděčů. Dálkovým přivaděčem 
je přivedena voda do čerpací stanice Nivnice, čerpadlo ji výtlačným 
potrubím načerpá do zásobovacího vodojemu o  obsahu 1000 m3 
vody. Vodojem je umístěný na kopci tak, aby voda samospádem zá-
sobovala vodovodní přípojky. Tlak vody je pro dolní část počítaný na 
max. 60 metrů vodního sloupce, pro horní část je normovaný tlak 25 
m.v.s. s omezením na 15 m.v.s. Kapacita vodovodu a profi l potrubí je 
napočítaný tak, aby proteklo požadované množství vody dle potře-

by obyvatel, technické vybavenosti a  požárních průtoků. Proto jsou 
v Nivnici potrubí průměrů 250, 200, 150, 100 a 80mm. Z tohoto po-
trubí jsou zřizovány přípojky do RD, kde jsou instalovány vodoměry, 
jejichž odečet se provádí 1x ročně. 
Jistě jste zaznamenali zvýšenou četnost oprav vodovodního řádu. 
Mimo havárií je to plánovitá postupná oprava a výměna starších za-
řízení, ventilů a hydrantů někdy uspíšená informacemi o připravova-
ných rekonstrukcích ulic. V  tomto směru vychází správa vodovodů 
maximálně vstříc.
 
KANALIZACE

Obec Nivnice má jednotnou kanalizaci. Splaškové a  dešťové vody 
tečou jedním potrubím. Jen v průmyslové zóně má oddílnou kana-
lizaci, kdy dešťová voda odtéká samostatným potrubím do potoka 
a voda splašková je napojena na kanalizační sběrač vedoucí vodu do 
čistírny odpadní  vody v Uherském Brodě. 
Varianta přivedení splaškové vody na velkou čistírnu odpadní vody 
je lepší než budování a provozování obecní ČOV. Proti nadměrnému 
zahlcení kanalizace, aby voda při průtržích nevytlačila poklopy a ne-
tekla po ulici, jsou po určitých délkách vybudované dešťové oddělo-
vače. Nadbytečná voda přepadá do dalšího potrubí  a je odvedena 
přímo do potoka.
Koncem roku 2015 provedla spol. SVK (Slovácké vodárny a kanaliza-
ce) po letech část rekonstrukce (440m) hlavního sběrače, kdy došlo 
k výměně starých betonových skruží za keramické. Jednalo se o část 
kanalizace v majetku SVK, a náklady hradila spol. SVK. Počátkem to-
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hoto roku se rekonstruovala další část hlavního kanalizačního sběra-
če v délce 193m, která je v majetku obce. Tuto akci tudíž fi nancovala 
obec. Jelikož tato část kanalizace vedla pod zástavbami, rekonstrukce 
byla provedena bezvýkopovou metodou. 
V letošním roce je nutná ještě oprava obecní kanalizace v úseku od 
RD č.p. 281 (křižovatka hlavní komunikace s ulicí K vodojemu), která 
jde šikmo pod hlavní komunikací k RD č.p. 310 (Černouškovi) a dále 
pod komunikací ul. Dr. Kachníka až po konec parku. Minimálně první 
úsek je nutné provést před rekonstrukcí hlavní komunikace (výmě-
na kostkovice za živičný povrch, která je v plánu na rok 2017).   Další 
opravy kanalizace, tj. na ul. Podohradí (spojka mezi ul. Sadová a ul. 
Nová čtvrť) plánuje SVK na rok 2017 a opravu a dobudování kanaliza-
ce na konci ul. Závodí provede obec v roce 2017, příp. až v roce 2018.
V obci máme 25km kanalizace. V majetku SVK je cca 10,5km, v majet-
ku obce cca 13,1km a 1,2km kanalizace je v majetku ostatních. Opra-
vy kanalizací jsou trochu nevděčné - nejsou vidět. Stojí obec miliony 
korun, ale po mnoha letech  jsou nezbytné a nevyhnutelné.  
Rád bych zde pochválil výbornou spolupráci se spol. SVK. Všechny 
požadavky na čištění, opravy, monitoring a  jiné zásahy řeší téměř 
ihned nebo dle dohod. Plán kanalizačního řádu je uložen na obci a je 
kdykoliv k dispozici k nahlédnutí.

Krátké info ke stavu údržby majetku obce a investicím

• rekonstrukce ul. Komenského - úspěšně probíhá, ZO zváží pře-
instalaci veřejného osvětlení ze vzdálených sloupů el. vedení 
na nové sloupy podél chodníku, el. instalace je připravena. Tato 
změna nás netlačí, ale připraveno to máme a  zkvalitnilo by to 
osvětlení této frekventované ulice. Povrch komunikace bude 
zfrézován a bude položen nový živičný koberec. Dokončeno by 
mělo být do konce června.

• stavba parkoviště u MŠ, chodník vedle pošty a rozšíření komu-
nikace mezi bytovkami – čekáme na stavební povolení, práce 
započnou v květnu.

• oprava ul. Závodí – smlouva je podepsána, opravu provede spol. 
Strabag v rozsahu jak bylo konzultováno i s obyvateli této ulice 
a vše by mělo proběhnout do 30.6.2016.

• Nivnická riviéra – rekonstrukce kurtů, bufetu, elektropřipojení, 
rekonstrukce beach volejbalu, výsadba a nátěry - vše je v plném 
proudu a na sezónu bude připraveno.

• ul. Nábřežní (výstavba sítí a komunikace) - projekty a příprava rea-
lizace probíhá dle harmonogramu, od srpna bychom rádi zahájili 
práce. Cíl je vše zvládnout do konce roku 2016.

• Rekonstrukce školního hřiště – odvodnění a  pokládka nového 
povrchu školního hřiště proběhne o prázdninách.

• Sportovní areál – máme skluz s výstavbou chodníků a tribun na 
fotbalovém hřišti (komplikace s přeložkou nízkého napětí), ale do 
podzimní sezóny se to jistě zvládne.

• Nové víceúčelové hřiště ve sportovním areálu – čeká se, zda bude 
udělena dotace. V případě získání dotace je podmínkou kolauda-
ce stavby do konce roku 2016. Naděje stále je.

• Singltrack Vinohrady - zpoždění máme na singltracku Vinohrady 
- je nutné přerovnání stezky, doštěrkování, značení, instalace od-
počivadel, úprava komunikace na Vinohrady a úprava přilehlých 
terénů. Do prázdnin bude dle dohod hotovo.

• Street workoutové hřiště Rajčovna a dětská hřiště - dokončuje se 
street workoutové hřiště na Rajčovně a následně budou prove-
deny opravy ostatních dětských hřišť. 

• Kynologické hřiště - točna a parkoviště u kynologického hřiště - 
hotovo. 

• ul. Nábřežní – nyní je v plánu točna na konci ul. Nábřežní a oprava 
mostku. 

• Hřbitov – dláždění cesty a oprava přístupu ke smuteční síni - hotovo. 
• Studie - centrum obce - Rada obce schválila zpracování ucelené 

architektonické studie na centrum obce, která by měla obsáh-
nout a sjednotit výstavbu bytových domů, přístavbu SD Besedy, 
parkování, zahrady, komunikaci od Jednoty k Besedě, případně 
propojení zahrady Orlík a  vytvoření průchodu z „Plitvic“ na ul. 
nám. Míru, mobiliář atd.

• připravované projekty - zadán je projekt na bydlení pro seniory, 
zástavbová studie parcel za fotbalovým hřištěm, projekt na kom-
pletní rekonstrukci kaple na Hůrce, přestavba ubytovny na hřišti 
na startovací byty a projekt na dokončení ul. Pořádí. 

Všechny akce, které byly Zastupitelstvem obce naplánovány, pro-
bíhají a věřím, že se vše zvládne.  Průběžné informace k akcím jsou 
zveřejňovány na webových stránkách obce i na mých osobních face-
bookových stránkách Miroslav Vykydal – pište starostovi. 
Rád uvítám Vaše podněty, nápady nebo připomínky.
Rád bych zde vyjádřil poděkování všem členům rady obce, vzorná 
účast , odpovědný přístup a konstruktivní připomínky a diskuse. Rov-
něž jejich účast na akcích obce je téměř vzorná. To jen dokazuje, že 
zastupitelstvo zvolilo ty správné radní s mnohaletými zkušenostmi.
Přeji Vám všem hodně zdraví, dny plné jarní pohody a spoustu dobré 
nálady.

Nivnická riviéraNivnická riviéra

kanalizacekanalizace točna ul. Zámostítočna ul. Zámostí

hřbitovhřbitov kanalizacekanalizace
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Vázání šatky (27. 2. 2016)

Uvázat šatku u nás v obci umí jen omezený 
počet žen. A tak, když nastává příležitost 
obléci   kroj, mají tyto ženy doslova plné 
ruce práce. Umění, které dříve patřilo k sa-
mozřejmosti se dnes stalo výjimečným. 
A už jistě výjimkou zůstane.
Ve vlastivědném kroužku jsme se shodly 
na tom, že se pokusíme naučit vázat šatku 
napříč generacemi. Dříve to bylo přirozené 
a  učily se tuto dovednost dcery od svých 
maminek a babiček. A tak nezbývá než po-
prosit ženy, které to umí, aby nás učily.
V prvním kole vázání přišly ukazovat paní 
Anna Kurucová, Hanka Kurucová, p. Blaho-
vá.  Také přijely posily z nedalekého Dolní-
ho Němčí, kde je úvaz hodně podobný – p. 
Ježková, p. Halíková a p. Kadlčková. Během 
vázání došlo k diskuzím velmi praktickým 
a  přínosným. Mohly jsme na místě přes-

ně zjistit postup uvazování. A také si úvaz 
hned vyzkoušet. V příštím kole bychom 
rádi zdokumentovali fotografi cky postup 
a každý by si ho odnesl domů. Bude sloužit 
jako návod k domácímu tréninku.
Ale jak jsme zjistili, nejvíce se naučíme 
vlastní praxí. A tak je zapotřebí doma 
trénovat a  zkoušet, abychom v  příštím 
kole mohli naše učitelky opět vyzpovídat 
a ujasnit si, co se nám nedaří a proč. Dou-
fám, že ty, které se již učí jsou pilné a  už 
něco umí. Mile mě překvapil zájem, sešlo 
se nás kolem  dvaceti  a to se mi hodně zá-
jemců omluvilo.
Na tomto setkání vznikl podnět k  ukázce 
přivázání věnečku dívkám. A také obléká-
ní do kroje, ženského. Muži jsou v  tomto 
ve velké výhodě. A tak budeme postupně 
ukazovat vše o  co bude zájem. Nazvala 

bych tato setkávání jednoduše KROJOVÁ-
NÍ. Termín setkání a jeho náplň vždy nechá-
me vyhlásit a  vyvěsit na stránkách obce. 
Tímto také velmi děkuji obci za bezplatný 
pronájem předsálí Besedy. Je zde místo 
a dobré osvětlení, které potřebujeme.
Další KROJOVÁNÍ se koná opět v  před-

sálí Besedy a  to 29. května v  15:00 ho-

din. Budeme se opět učit vázat šatku 

a k tomu také ukážeme jak dívkám uvá-

zat věneček. Všichni jste srdečně zváni 
a také si můžete vyzkoušet vázání na místě 
-  at´ již šatky, nebo věnečku.
Děkuji všem za ochotu učit se a předávat  
dovednosti. Naším přáním je udržet kroje 
jako živé dědictví. Zkrátka naše rodinné 
stříbro a nebo už zlato?
Za členky vlastivědného kroužku 

Gabriela Mahdalováala Gabriela Mahdalováj

w w w. n i v n i c e . c z
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Lyžařský zdokonalovací kurz Alpy 2016
Kurz letos proběhl opět ve spolupráci se 
Základní školou  Bojkovice a  po loňské 
dobré zkušenosti se jej z naší školy zúčast-
nilo 12 dětí.
Odjezd byl stanoven na 13. 3. v devět ho-
din. Po zastávkách v  Mikulově a  za Vídní 
jsme kolem čtvrté hodiny dorazili do měs-
ta Salzburg. Zde jsme absolvovali asi hodi-
novou prohlídku historického centra, které 
je na seznamu památek UNESCO. Po pěkné 
procházce jsme nabrali směr Zell am See, 
které bylo vzdálené asi 100km od Salzbur-
gu. Na místo jsme dorazili kolem sedmé 
hodiny večer.

Ubytováni jsme byli v  městečku Bruck 
v Gastohofu Glocknerhof. K dispozici jsme 
měli svůj autobus, který nás v  pondělí 
dovezl do prvního lyžařského střediska 
Schmittenhohe. Cesta trvala pouhých 
pět minut. Na vrcholu zvaném Panorama 
jsme se rozdělili do čtyř družstev. Družstvo 
z Nivnice bylo oranžové. Během dne jsme 
zdolali většinu sjezdovek modré a červené 
úrovně. Počasí nám skutečně přálo, měli 
jsme ideální podmínky pro lyžování. Do 
hotelu jsme se vraceli příjemně unavení 
kolem půl páté, v  nohách naježděných 
přes třicet kilometrů. V  18.30 hod. jsme 

každodenně večeřeli, pak následovala vět-
šinou volná zábava, kterou jsme využívali 
ke hraní stolního tenisu nebo k odpočinku 
u televize a notebooků. 
V  úterý jsme navštívili druhé středisko 
Maiskogel, které bylo vzdálené asi deset 
minut jízdy. Loni se nám tam líbilo asi 
nejvíce. Letos nás však přivítalo sněžení, 
které nám až tolik nevadilo, využili jsme 
prázdných sjezdovek ke zdokonalení na-
šich dovedností. Odpoledne ale padla 
mlha a  nebylo vidět na krok. Proto jsme 
zvládli ještě pár jízd, abychom si vyzkou-
šeli jízdu v extrémním počasí  a z bezpeč-
nostních důvodů jsme lyžování asi o  ho-
dinu zkrátili.

hodiny večer. přes třicet

d
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Na středu jsme měli naplánované lyžová-
ní na ledovci Kitzsteinhorn. Ráno nás opět 
překvapilo počasí, tentokrát krásně jasno, 
ale ledovec nás přivítal teplotou -25°C. Pro-
to jsme odjeli lyžovat do střediska Schmi-
ttenhohe, kde jsme zvládli ty sjezdovky, 
které jsme v pondělí nestihli, navíc jsme si 
sjeli černou sjezdovku, což bylo pro všech-
ny adrenalinovým zážitkem. Kolem dva-
nácté hodiny jsme se rozhodli přemístit na 
kýžený ledovec do výšky 3024 m. Nádher-
né počasí a  dokonalá viditelnost všechny 
ohromila. Opět jsme lyžovali do 16.00 hod., 
krátce jsme si odpočinuli v  Alpincentru, 
kde jsme se občerstvili a  kabinkou jsme 
sjeli k autobusu, který nás vyčerpané dove-
zl zpět do hotelu.

Ve čtvrtek následoval odpočinkový den, 
potřebovali jsme si od lyžování krátce od-
dechnout. Dopoledne jsme absolvovali 
vycházku do městečka a  k jezeru Zell am 
See. Únava ale zapracovala a zpět jsme jeli 
raději vlakem. Odpoledne jsme se šli zre-
generovat do místních termálních lázní, 
kde jsme si užili toboganů, vířivky, jeskyně, 
masážních bublinek a venkovních bazénů 
s  teplou slanou i  sladkou vodou. A to vše 
dokreslovala nádherná panoramata, na 
která jsme viděli přímo z bazénů.
V  pátek ráno jsme si sbalili věci a  odjeli 
do čtvrtého střediska Saalbach, jednoho 
z největších lyžařských středisek s více než 
270 km sjezdovek. V tomto pro nás zatím 
neznámém terénu nám chvilku trvalo, než 

jsme se v takovém množství sjezdovek zo-
rientovali a  vymysleli nějakou příjemnou 
trasu. Opět nás přivítalo jasné počasí. Pro-
jeli jsme modré a pár červených sjezdovek 
na jižní i severní straně a unavení jsme se 
vrátili do hotelu převléct, dobalit věci, na-
ložit vše do autobusu, a přestože se niko-
mu nechtělo, nabrali jsme směr k domovu, 
kam jsme dorazili v sobotu po půlnoci.
Co k tomuto zájezdu dodat… Je to jeden 
z  mála zahraničních lyžařských kurzů, 
které se v  našem kraji pro základní školy 
pořádají. Proto musíme poděkovat panu 
řediteli ZŠ TGM Bojkovice, Mgr. Zdeňku 
Ogrodníkovi, který nás již druhým rokem 
přibral, a stala se tak z tohoto zájezdu pěk-
ná tradice spolupráce mezi našimi školami. 
Pro děti jsou to nezapomenutelné zážit-
ky z  alpského prostředí, navázání nových 
známostí a přátelství. Je tímto nutné také 
poděkovat rodičům, kteří zaplatili nemalé 
peníze, aby vám, dětem, umožnili účast na 
tomto lyžařském kurzu.   

Mgr. Michal Sláma

Pro
ky
zná
pod
pen
tom
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Halová atletická olympiáda 1. stupně - Uh. Hradiště -  9. 3. 2016

7. 4. 2016 – Bojkovice - okresní fi nále ve vybíjené

16. 4. – Trnava u Zlína – barevný minivolejbal – oranžoví

8 dívek a  8 chlapců bojovalo o  co nejlepší umístění ve sprintu, 
hodu míčkem, skoku z místa a vytrvalostním běhu. Pro mnohé to 
byly vůbec první velké závody a svým výkonem i oni přispěli dů-
ležitými body k 6. místu naší školy v celkovém pořadí. Zúčastnilo 
se 15 škol.
Nejlepší jednotlivci:                                                                                                                              
Marek Mahdal (5. A) – sprint a Ondřej Kozelek (5. B) – vytrva-
lost – oba 1. místo
Eliana Náhlíková (3. A) – hod, Marika Mahdalová (4.) – sprint 
a Prokop Škrabálek (5. A) – skok – všichni 2. místo
Zuzana Petrášová (5. A) – vytrvalost – 3. místo
Největší radost měli páťáci Marek Mahdal, Prokop Škrabálek, 
Ondřej Kozelek a Matěj Karlík z 1. místa ve štafetě. Starší holky 
Eliška Hubačová, Zuzka Petrášová, Katka Strommerová a Mari-
ka Mahdalová si doběhly pro krásné 3. místo. 

Do Bojkovic jelo 11 chlapců a 11 děv-
čat z 5. tříd. Chlapci ve velké konku-
renci bohužel prohráli základní sku-
pinu a další vítězství nad Havřicemi 
a Pitínem znamenala jen 10. místo. 
Děvčata měla větší štěstí a  vybojo-
vala krásné 2. místo. Všichni si užili 
pěkné dopoledne a  hlavně závěr 
turnaje, kdy měli chvilku čas zahrát 
si proti sobě.

Do Trnavy přijelo celkem 20 dvojic, z toho 7 z Nivnice. Domácí předčili naše 
nejen hrou, ale hlavně výškou a věkem a obsadili tak první 3 místa. Tři naše 
dvojice postoupily do bojů o  5. – 8. místo a umístily se nakonec takto:
5. místo: Adriana Trtková (4.tř.) a Andrea Smetanová (3. A)
7. místo: Richard Kovařík (3. A) a Jakub Šlapal (3. B) 
8. místo: Anna Mášová a  Rozálie 
Kapsová (obě 3. A)
Pro některé děti to byl první turnaj 
za oranžové, a tak ani nešlo o umís-
tění, ale o  to nasbírat zkušenosti, 
zahrát si a strávit den s kamarády. A 
to se povedlo.

ka Mahdalová si doběhly pro krásné 3. místo.

 Uh. Hradiště   9. 3. 20166
u, 
to 
ů-
o 

-

Mari

( )
ub Šlapal (3. B) 
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Maškarní bál v MŠ
Jako každý rok jsme v naší školičce uspořádali maškarní bál. Sešlo se nám 
mnoho princezen, rytířů, pirátů a jiných postaviček z říše fantazie. Pokud 
bychom chtěli psát pohádkový příběh, jistě máme na výběr! Podívejte 
se sami. 

Za MŠ Mgr. Marie Vaculová

m 
d 
e

a MŠ Mgr. Marie Vaculová
se sami. 

ZaZa

Blahopřání  
V těchto dnech oslaví krásné životní jubileum náš bývalý dlouholetý stomatolog MUDr. Zdeněk Pokorný.
Do dalších let mu přejeme hlavně hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.

Občané Nivnice
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Příběh o sově z naší zahrady
Na zahradě ve školce máme sovu. Většinou je sama, ale někdy s ní 
sedí na stromě i její brácha. Sova je bílošedá a má uši z peří. Proto 
se jmenuje kalous ušatý. Velice nás zajímalo, co dělá sova, když 
nejsme na zahradě. Tak jsme o ní nakreslili a někteří i napsali, pří-
běhy:

Pohádka o sovičce
Sovička seděla na stromě a přiletěla k ní vrána, nečekaně. K sovič-
ce i vráně se vyšplhala na strom i veverka. Zanedlouho přišel med-
věd a  skácel celý strom. Zvířátka přemýšlela, kde budou bydlet. 
Ze spadeného stromu nařezaly klády. Postavily si krásný dřevěný 
domeček.

Tomáš Gazdík

Sově se ráno moc líbilo. Až byla noc, tak sova spala. Ráno nedávala 
pozor a šlápla do mraveniště. Pak měla, bobino na noze a tak si ho 
zalepila.

Anička Kapsová

Byla jednou
Byla jednou jedna sova, a ta bydlela v stromě. V tom stromě by-
dlela také veverka a pod stromem začali žhavit (Konec pohádky, 
musím jít veverce pomoct). Tak sova letěla pomoct veverce. Běžel 
kolem zajíček Ušáček a říkal si“ „Musím veverce a sově pomoct“. 
Tak si zajíček vzal kýble s vodou, a vylezl na strom. A tak zajíc uha-
sil strom.

Alice Škrabálková

Sova
Sova šla do hnízda. Veverka šla na vycházku. Byl tam oheň. Potkali 
králíčka. Králiček byl ledový, zmrazil oheň a zachránil je.

Nicol Karlíková

Záchrana sovy
Sova seděla s veverkou na stromě, a ten začal hořet. Přišla tam jed-
na holčička, která měla kýble s vodou pro kravičky. Uviděla strom. 
Přišla k tomu hořícímu stromu a vylila ty kýble na ten strom. Uha-
sila oheň. Konec.

Stella Hanáková

Jak sova a veverka uhasily oheň
Sova říká: „To je krásný den. Půjdu si hrát za veverkou“.  
Ale veverku nenašla: „Veverka šla určitě spát. Třeba si půjdu hrát 
za veverkou zítra“.
Druhý den si sova šla zase hrát za veverkou. Vyrazily na louku a na-
jednou uvidí kouř. 
Sova řekla: „Pojďme se podívat, jestli tam hoří!“ A hořelo.
A tak jdou sova s veverkou uhasit oheň. Sova začala nosit vodu 
a  houkala, aby přivolala další zvířátka. Zvířátka společně oheň 
uhasily a všechno dobře dopadlo.

Michaela Jordánová

Strašidelný příběh o sově
V příběhu vystupuje sova, brácha sova a medvěd. Brácha sova se 
narodil ze společné maminky, jsou to dvojčata. Seděly spolu na 
stromě. Medvěd jednou přišel seznámit se se sovou. Ale sova byla 
pryč a  brácha uletěl. Medvěd našel klec na zloděje, ne na sovu, 
ale na zloděje, co chytá sovy. Ale přišel pozdě. Zloději sovu chytili 
a odnesli. Zloděj ji sebral, protože neměl co papat.

Roman Bauer

Sova je na stromě, a  veverka ji chce zachránit. Ale nemůže na 
ten strom vylézt. Ne proto, že by to neuměla, veverka umí lézt na 
strom, ale je to mládě, a proto nemůže na ten strom vylézt. Sova 
vylezla na strom a nemůže dolů, protože se tam přilepila.

Zuzanka Čertíková

Prší, a sova je v domečku. A když prší, tak k tomu ještě sněží. Vy-
lezla za ní veverka a papaly spolu oříšky, a pak za nimi přišel ještě 
pavouk. A jak pršelo, udělala se pod stromem velká kaluž a do ní 
přišel ještě mořský ježek. A jak pršelo a padaly ze stromu oříšky, 
pavouk prosil sovu a veverku, aby ho pustily do domečku a ony 
ho pustily. A to je všecko.

Jožinek Charvát

Za MŠ Mgr. Marie VaculováZa MŠ Mgr. Marie Vaculová

wwwwwwww wwwwwwww wwwwwwwww..... nnnnnnnnn iiiiiiiiii vvvvvvvvvv nnnnnnnnnn iiiiiiiiii cccccccccccc eeeeeeeeeeee ..... cccccccccccc zzzzzzzzzzzz
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Floristika u zahrádkářek
V sobotu 5. 3. 2016 se konalo ve SD Beseda 
okresní kolo soutěže ve fl oristice pro člen-
ky ZO ČZS. 
Téma bylo „VÍTÁME JARO“ a  v  soutěžním 
čase 2 hodin se tvořila 2 díla, a to DEKORA-
CE NA VSTUPNÍ DVEŘE a pak KYTICE PRO 
„PANÍ JARA“ . Komise, která soutěžní prá-
ce hodnotila, neměla vůbec jednoduchou 
úlohu. Vítězky jednotlivých kategorií po-
stoupily do zemského kola, které se bude 
už tradičně konat v Prostějově.
Jak si soutěžící se zadanými úkoly 
poradily, se mohli přesvědčit ná-

vštěvníci odpoledního divadelního před-
stavení. Malou ukázku přinášíme i  vám, 
čtenářům Nivnických novin.
Dvě členky naší ZO se účastnili i  fl oristic-
kého 2-denního kurzu v  Praze, který pro 
členky pořádalo ústředí ČZS ve spolupráci 
s  profesionální fl oristkou Pavlínou Šveco-
vou. Víkend to byl náročný, ale ve skvělé 
přátelské atmosféře se učilo samo .
A aby naše členky nevyšly ze cviku, 

Máte zahrádku nebo jen květináč? Baví vás fl oristika nebo ji chcete vyzkoušet? Můžete se přidat k nám. 

Přihláška je ke stažení na našich webových stránkách. 

Členský poplatek činí 100Kč za rok.

Pro členy organizujeme zdarma odborné přednášky, zájezd, posezení. Členové mají slevy při lisování 

a vaření ovoce, pronájmu společenské místnosti včetně kuchyně.

připravily jsme si společně aranžmá na 
naše velikonoční stoly.  
No a aby té fl oristiky nebylo na jaře málo, 
tak jsme ještě navštívili s našimi slovenský-
mi přáteli výstavu „Zahrádkár“ na výstavišti 
v Trenčíně .
Více foto najdete na:
http://www.zahradkari.cz/zo/nivnice/.

y y y y

Jarní kloboučekJarní klobouček

Jarní radůstkaJarní radůstka

KyticeKytice

Společné foto se zástupci ÚZ ČZS Uh. Hradiště
Společné foto se zástupci ÚZ ČZS Uh. Hradiště

KyticeKytice

Jeden z jarních věnečkůJeden z jarních věnečků

KyticeKytice

Velikonoční tvořeníVelikonoční tvoření
Kytička a jidášeKytička a jidáše

Trenčín - jarní inspiraceTrenčín - jarní inspirace

Jarní věneček další soutěžícíJarní věneček další soutěžící

Ukázka práce z Trenčína
Ukázka práce z Trenčína
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Soutěž
Mykologický kroužek Nivnice vyhlašuje soutěž o  nejzajímavější fotografi i nalezené houby nebo hub 

v roce 2016. Fotografi e zasílejte na e-mail mareksmetana@seznam.cz nebo osobně na adresu Trtek Josef, 

Pořádí 40 Nivnice. Soutěž končí 20.9.2016.

Vyhlášení výsledků proběhne 9.10.2016  v 17.hod. ve společenském domě Beseda, kde bude probíhat 

Výstava hub a zde budou vaše fotografi e také vystaveny. Přejeme všem  houbařům úrodný rok.

Další zdařilá akce našich mykologů
Na sobotu 12. března se už těšili všichni ti, kdo si rádi pochutnají 
na houbách ve sladkokyselém nálevu, tak i na dalších pochout-
kách z nich.
Všechno začalo milým vystoupením dětí z MŠ z Korytné pod ve-
dením paní učitelky Yvety Vaňkové. Následovala přednáška příte-
le Koplíka s projekcí fotografi í různých druhů hub a přítele Špety 
z MK Ratíškovice. Všichni zúčastnění se mohli seznámit s výborný-
mi jedlými druhy, ale i s těmi, kterým je dobré se vyhnout, i s velmi 
vzácnými a tudíž chráněnými.
K  těm patří třeba veliká rarita hřib Dupainův, který se ratíškov-
ským mykologům podařilo v  loňském roce nalézt u nás poprvé. 
Po přednášce se všichni hrnuli k  připraveným vzorkům hub ve 
sladkokyselém nálevu, kterým udělovali body podle toho, jak 
moc jim chutnaly.
Vyhodnocení přidělených bodů přineslo překvapení:
1. místo obsadily václavky Marie Popelkové ze Strání, 
2. místo suchohřiby Michala Příkazského z Ratíškovic,
3. místo opět václavky Zdeny Hladišové z Nivnice.

Celkem bylo hodnoceno 36 vzorků, nejvíc václavek, ale i sucho-
hřibů, zelánek, žampionů, ryzců,  ba i  lišek. Kromě toho si mohli 
účastníci pochutnat i  na dalších úpravách hub: zvěřinovo hou-
bovém guláši, topinkách s  houbami, babiččině kyselici, sekané 
s houbami a třeba  rohlíčcích s houbovou plňkou. Ale to zdaleka 
nebylo všechno. Byla připravena i bohatá tombola a k dobré nála-
dě zahrála skupina MONEY BAND.
Členové MK Nivnice děkují všem účastníkům a sponzorům, díky 
jejichž velkorysosti mohla být tombola tak bohatá. Zejména pak 
děkují panu Stojaspalovi za každoroční dar zvěřiny.
Věřte nám, dalo to všechno hodně práce. Ale jsme rádi, že o naši 
činnost mají občané nejen Nivnice zájem a velice si toho vážíme. 
Vždyť 150 návštěvníků, to je číslo, které zavazuje. 

VO

3. sto opět ác a y de y ad šo é ce.

O
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Z činnosti nivnické ZO Svazu postižených 
civilizačními chorobami v ČR
Jako každý rok, i letos, se 17. března usku-
tečnila ve velkém sále společenského 
domu Beseda výroční schůze. Je to již 
nepsaná tradice této společenské organi-
zace, že za takřka 100% účasti členů bilan-
cujeme, co se podařilo za uplynulé období 
a zároveň jsou stanoveny akce a postupo-
vé kroky pro letošní rok.
Jen ve stručnosti uvedu některé loňské re-
alizované akce: v březnu rekondiční pobyt 
v hotelu Synot, návštěva skanzenu Modrá, 
poutního místa Velehrad, country večer 
v  Uh. Hradišti. Několik jednodenních zá-
jezdů do lázní Malé Bielice na Slovensku, 
zájezd do Mikulova, letní posezení v areálu 
mysliveckého sdružení Šaranov, zájezd do 
maďarských lázní Györ, kuželkový turnaj 
seniorů v  Hluku (získali jsme druhé mís-
to). V  prosinci jsme zajeli do Horní Lidče, 
navštívili jsme Rožnov pod Radhoštěm, 
Nový Jičín a  zámek Lešná. Probíhalo 

také zdravotní cvičení pro ženy, přednášky 
o  ochraně seniorů proti narůstající krimi-
nalitě. Nezapomíná se na naše jubilanty 
a  návštěvy nemocných členů. V  závěru 
roku proběhl Mikulášský večírek včetně 
předání malých vánočních dárečků. 
Díky patří i  našim sponzorům – OÚ Niv-
nice, Nadaci Synot-Valenta, Linea Nivnice 
i Mysliveckému sdružení Šaranov. 
Nikdy není lehké vyhovět všem. Z  výše 
uvedeného je zcela zřejmé, že se vedení 
organizace snaží realizovat činnost různo-
rodě, podle fi nančních možností. Zaslouží 
si proto naše upřímné poděkování.
Pro letošní rok je připraven zajímavý pro-
jekt akcí a  celkové činnosti organizace: 
rekondiční plavání, zdravotní cvičení, kul-
turní zájezdy, posezení v  přírodě, besedy 
na zdravotní témata, kuželky, miku-

lášský večer, samozřejmě návštěvy nemoc-
ných členů, v říjnu „Týden SPCCCH“, návště-
va lázní v Dunajské Stredě a to je jen část 
aktivit, které se připravují.
S velkým uspokojením jsme všichni přijali 
mezi sebe na této schůzi vzácného hosta, 
pana starostu obce Ing. Miroslava Vykyda-
la. V rámci diskuze ocenil činnost ZO, infor-
moval nás o akcích obecního úřadu a od-
pověděl na všechny dotazy přítomných, 
kteří pak potleskem poděkovali za jeho 
upřímná slova.
Závěrem popřejme vedení této nezisko-
vé organizace, ať se jí i nadále práce daří, 
dobré sponzory a co nejvíce spokojených 
členů.

K. Šik

Nový Jičín a  zámek Lešná. Probíhalo 
, 

besedy
-

Charitní dům sv. Andělů strážných 

Velikonoční pečení na CHD Nivnice
My lidé rádi oslavujeme, ať jsou to svátky osobní nebo rodinné. Naro-
zeniny, jmeniny nebo různá výročí. Ještě máme svátky státní a církev-
ní. Pro nás křesťany jsou největší svátky Velikonoce.
Jim předchází Svatý týden. V něm prožíváme s Kristem utrpení Kří-
žové cesty a smrt na kříži. Náš smutek se změnil v radostné Aleluja 
v  našich chrámech. Slavilo se slavné Kristovo zmrtvýchvstání, my 
obyvatelé Charitního domu Nivnice prostřednictvím rádia Proglas 
nebo TV Noe.
Před svátky se v našich rodinách připravují a pečou různé dobroty, 
aby k velikonoční radosti nic nechybělo. To jsme kdysi pro své nej-
bližší dělali i my. Teď zůstaly jen pěkné vzpomínky, snad by nám to 
nebylo líto. Personál si tady pro nás připravil malé předsváteční peče-
ní. Každý, kdo si trochu troufal, přišel. Bylo to několik babiček a jeden 
dědeček. Na stole bylo přichystáno perníkové těsto. Sedli jsme si a za 

pomoci našich pečovate-
lek začali pracovat. Ti nej-
schopnější těsto rozváleli, 
jiní vykrajovali různé tva-
ry. Já měla za úkol perníč-
ky dávat na plech. Mašlo-
vačkou jsem upravovala 
jejich povrch. V  kuchyni 
je sestřičky do růžova upekly. Docela se povedly. Podle některých 
ochutnavačů, kteří se také našli, jsou prý výborné. 
My staří jsme získali určité sebevědomí, že jsme ještě schopní udělat 
radost sobě i druhým. ,,Tož šťastné velikonoce!“

Klientka z CHD Nivnice
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Olympijské hry Východního Slovácka - ZAHÁJENO!!!

Seriál soutěží Olympijských her Vý-
chodního Slovácka byl zahájen v obci 
Bánov v  neděli 20. 3. 2016 turnajem 
ve fl orbale žáků ZŠ. Všechny obce mi-
kroregionu (Bánov, Bystřice p. Lope-
níkem, Korytná, Nivnice, Suchá Loz, 
Vlčnov) sestavily soutěžní týmy olym-
pioniků, které sehrály zápasy hodné 
skutečných olympijských her. Atmo-
sféru vytvořili i přihlížející diváci a sta-
rostové a místostarostové obcí. 
A kdo reprezentoval naši obec?
Sestava olympioniků (dolní stupeň 
ZŠ): Ondra Slinták, Jirka Charvát, 
Radim Zálešák, Robin Kolaja, Vojta 
Straňák, Honza Hladiš,  Romča Souke-
ník, Michal Hladiš, Ríša Kovařík.
A jak si vedli? Starosta vše zveřejňo-
val on-line na stránkách Facebooku, 
kde jste si mohli přečíst: „Je to doma!!! 
Pohár je NÁŠ!! Naši mladší fl orbaloví 
olympionici ovládli první seriál olym-
piády Východního Slovácka!!! Gratu-
lujeme!!!“
...a olympiáda pokračovala výběrem 
starších žáků ve složení Michal Matu-
šák, Jakub Petřivalský, Tomáš Trtek, To-
máš Sláma, Viktor Soukeník, Honza Vy-
kydal, Martin Krajčovič, Tonda Vystrčil 
a Honza Charvát.  
Jak to dopadlo?? ..nakonec krásné 
2. místo!!! Nemusíme být ale smutní, 
neboť 1. místo pro Korytnou je čás-
tečně výsledek i  naší školy . Vítě-
zům gratulujem a našim borcům také. 
Všem reprezentantům patří velký dík 
za výbornou reprezentaci a bojovnost. 
Skvělý výkon, velká gratulace a  palec 
hore.“

Turnaj ve fl orbale

í 
-
-

m
-

é.

m 
-

Skvělý výkon, velká gratulace a  palec 
hore.“

w

olympioniciolympionici
po vítězném zápasepo vítězném zápase

otevírání šampusuotevírání šampusu

rozehrávkyrozehrávky

předávání medailí za krásné 2. místo
předávání medailí za krásné 2. místo

společné fotospolečné foto

soustřední mladších žáků 
soustřední mladších žáků 

před zápasempřed zápasem

sestavy starších žáků
sestavy starších žáků

zlatí hošizlatí hoši

z poháru je nejlepšíz poháru je nejlepší

zahájení starších žáků
zahájení starších žáků

vše čeká na své majitele
vše čeká na své majitele
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Olympijské hry pokračují! Je neděle 
10. dubna 2016 a ve fi tnescentru v Niv-
nici se koná druhé kolo seriálu silový 
trojboj o Siláka Východního Slovácka. 
Trojboje se zúčastnili borci z Korytné, 
Vlčnova, Suché Loze a  Bánova (mi-
mosoutěžně i  zástupce Hluku). Všem 
patří gratulace k výkonům a poděko-
vání za reprezentaci své obce! Podě-
kování taktéž patří divákům, kteří vy-
tvořili výbornou atmosféru. 
Nivničtí borci nezklamali a  obsadili 
v celkovém hodnocení první tři místa!

CELKOVÉ POŘADÍ: 
1. místo - Vladimír Okrouhlecký, Nivnice 
2. místo - David Vasilijevič, Nivnice
3. místo - Adam Janča, Nivnice

KATEGORIE DO 80kg: 
1. místo - Vladimír Okrouhlecký, Nivnice 
2. místo - David Vasilijevič, Nivnice 
3. místo - Martin Malinka, Korytná 

KATEGORIE DO 100kg: 
1. místo - Adam Janča, Nivnice 
2. místo - Michal Hladiš, Suchá Loz 
3. místo - Dušan Švestka, Vlčnov 

KATEGORIE NAD 100kg: 
1. místo - Zbyněk Kadlčík, Vlčnov 
2. místo - Luděk Soukeník, Nivnice 
3. místo - Radim Velecký, Suchá Loz

Který seriál OHVS nás čeká 
v blízké době?

3. Šachový turnaj Východního Slovácka
Datum: 14. 5. 2016 od 15 hod.
Místo: tělocvična ZŠ a MŠ Suchá Loz
Pořadatel: Obec Suchá Loz

4. Atletika ve Východním Slovácku
Datum: 18. 6. 2016 od 9 hod.
Místo: sportovní hřiště u ZŠ Nivnice
Pořadatel: Obec Nivnice

5. Pétangue ve Východním Slovácku 
turnaj družstev zaměstnanců OÚ
Datum: 25. 6. 2016 od 9 hod.
Místo: fotbalové hřiště Suchá Loz
Pořadatel: Obec Suchá Loz

6. Turnaj ve sportovní střelbě na asfal-
tové holuby ve Východním Slovácku
Datum: 10. 7. 2016 od 10 hod.
Místo: sportovní střelnice Vlčnov
Pořadatel: Obec Vlčnov

Silový trojboj

e 

e 

eká

ZahájeníZahájení

Další silák z Nivnice
Další silák z Nivnice

Silák Východního Slovácka - vítěz
Silák Východního Slovácka - vítěz

Jedna z disciplínJedna z disciplín

Pohled do sáluPohled do sálu

Výšivka nazvaná „kruhy“

PEDIKÚRA DO DOMU
Magdaléna Sobotková

Lze objednat na tel.  737 371 049

Název výšivky je jistě odvozen od podoby dvou kruhů. Jelikož tato výšivka patřila do 
svatebních rukávců, myslela jsem si, že jsou to dva prstýnky. Ale nikde jsem se nedo-
pátrala opravdového významu této výšivky. Mohly to být také manželská pouta, nebo 
mystičtější symbolika pevného spojení. Pouze víme, že se kruhy podle tradice nosily na 
druhou svatební ohlášku do kostela. Jeden z nejstarších dochovaných nálezů tohoto 
vyšívání je publikován v knize „Moravské slovensko“ od Klvani. Je zde fotografi e z dénka 
čepce, který se našel v Dolním Němčí. Nacházíme zde vyšitý stejný vzor jako výšivka 
kruhy. Tyto výšivky na čepcích patřily k nejstarším a vyšívačky je přebíraly na rukáv-
ce. Kruhy se právem řadí mezi nejkrásnější a nejdochovalejší vzory v Nivnici. 

GM
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Vandrácká padesátka přes Bílé Karpaty (2. 4.)
Ráno o  tři čtvrtě na osm jsme už byli na 
startu. Než jsme vyšli ze startu, vyšlo slun-
ko a  bylo teplo. A nesmím zapomenout 
na to, že bylo nádherně. Šel jsem s  turis-
ťákem. Šel se mnou Vojta Gazdík, Tomášek 
Gazdík, Jirka Miškar, ze začátku Jonáš Ko-
llár, Metůdek Ondra, Dominik Škrabálek, 
Pája Mudrák, Zdeněk Gazdík neboli Tarzan, 
Adam Zálešák a jeho taťka. Když jsme šli na 
Korytnou, tak mně Tarzan řekl, že až se bu-
deme vracet, tak půjdem hledat kešku. Za 
Korytnou jsme předali Jonáša třídě, proto-
že šel moc rychle. Když jsme byli nad hřbi-
tovem, potkali jsme příbuzné od Gazdíků. 
Pak jsme procházeli lesem a zastavili jsme 
až u  rozhledny. Když jsme odcházeli od 
rozhledny, loudali jsme se. Tarzan nám dal 
falešné dolary a  hráli jsme hru, při které 
nesmíš říct slůvka ANO, NE, HMMM, a také 
ANI NE. První to vyhrával Dominik, ale na-
konec jsem to vyhrál já. A během chvilky 
jsme byli na kontrolním stanovišti K3. Tam 
jsme potkali turisťák ze Bzence. Všude byly 
pláně medvědího česneku. Jdeme lesem, 
otočím se a za námi jdou starší kluci z tu-
risťáku. Šli trasu 35 km. U přehrady bylo 
strašně moc žab. Dokonce se dvě ženily. 
Pak jsme se zvedli a šli dál. Chvilku jsme šli 
a skončil les. Konečně jsme šli hledat keš-
ku. Tarzan tam vyběhl a  potom nám řekl, 
ať se snažíme. Hned jsme ji našli. Když už 
jsme byli na normální cestě, tak mně to při-
padalo, že do cíle nikdy nedojdeme. A když 
jsme byli dvacet metrů před cílem… tak to 
bylo slávy. Foťáky nám zářily do očí. Vzali 
jsme si diplomy a  rozešli se domů. Sláva, 
zvládli jsme to. Bylo to prostě nejlepší.

Sepsal Jan Miškar (3.A), 6. dubna 2016

Trocha statistiky:
trasa 20 km - 605 účastníků
trasa 35 km - 185 účastníků
trasa 46 km - 2 účastníci
trasa 50 km - 64 účastníků
trasa cyklo 50 km - 22 účastníků
trasa cyklo 65 km - 2 účastníci

celkem 880 účastníků
Nejstarší účastník – ročník 1940, trasa 20 km
Nejmladší účastník – ročník 2015, trasa 20 km
Nejvzdálenější účastník – Týn nad Vltavou, trasa 35 km
ztracený a nalezený mobil 1x
ztracený fotoaparát 1x
nalezený krokoměr 1x (čí je?)
nalezená bunda 1x (čí je?)
ztracený pes 1x

Díky všem, kteří přišli. 1. 4. 2017 se na vás těšíme.
Za Turistický oddíl mládeže Nivnice Jiří Miškar  

A jak dopadla Vandrácká z hlediska pořadatele?

Sepsal Jan Miškar (3.A), 6. dubna 2016

ž 
-
ž 
o 

 
, 

66

Za Turistický oddíl mládeže Nivnice Jiří Mi

m

.
iškariškar  

NejmladšíNejmladší

Nejvzdálenější
Nejvzdálenější

K3K3
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UKLIĎME PŘÍRODU, UKLIĎME ČESKO, UKLIĎME NIVNICI
Je sobota 16. dubna 8 hodin ráno a za-
čínají se scházet první „úklidové čety“. 
Nakonec se sešlo celkem cca 150 dob-
rovolníků + žáci školy 6. - 8. třídy (ti 
uklízeli už v pátek, stejně jako členové 
SPCCH). Se souhlasem jsme převzali 
slova Lukáše V., které zveřejnil na Face-
booku:
„Když jsme před 3 roky poprvé uspořá-
dali akci „Ukliďme přírodu“, sešlo se asi 
13 dobrovolníků a uklízeli i žáci ZŠ Niv-
nice. Vzhledem k obrovskému množství 
odpadu jsme nestihli v  termínu vyčistit 
naplánovanou oblast a  museli jsme 
práci dokončit následující sobotu. 
Slovy mého kamaráda Tomáše: „Z 
tohoto odpadu by si někdo mohl ote-
vřít i  pneuservis“. Dalším rokem jsme 
akci zopakovali zhruba ve stejném po-
čtu dobrovolníků + žáci ZŠ a  připojili 
se i  členové MS Šaranov. Bohužel bylo 
pro nás smutné zjištění, že ve stejných 
lokalitách jsme nasbírali podobně vel-
ké množství odpadu  jako v  předcho-
zím roce. MS Šaranov vyčistilo 2 větro-
lamy s  výsledkem asi 50 pytlů odpadu.
Letos m ě velmi potěšilo, že se do akce za-
pojilo velké množství občanů: žáci ZŠ, MS 
Šaranov, spolek SPCCH, včelaři, volejbalis-
té, fotbalisté, zápasníci, ASPV, zahrádkáři, 
dobrovolníci z řad mládeže a rodiče s dět-
mi. Poprvé bylo vidět, že tato úklidová akce 
má smysl - v  lokalitách, které se uklízely 
již třetím rokem, odpadu výrazně ubylo. 
Vážím si všech účastníků této dnešní 
akce, kteří nejsou lhostejní ke svému okolí 
a věnovali svůj volný čas této né moc pří-
jemné (místy až odporné) práci a odstra-
nili z  přírody to, co tam opravdu nepatří.
Děkuji!“

I za vedení obce DĚKUJEME !!!!!

 
-
-

w w w n i v n i c e c z

DobrovolníciDobrovolníci

MyslivciMyslivci
Není u nás krásně?Není u nás krásně?

TJTJSPCCHSPCCH

VčelařiVčelaři
ZahrádkářiZahrádkáři

Základní školaZákladní škola

Základní školaZákladní škola
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Košt slivovice (16. 4.)

Již po páté se uskutečnil košt slivovice, kterému předchá-
zela o týden dříve degustace, kde se degustovalo 141 vzor-
ků slivovic a 48 ovocných pálenek. Degustační komisi tvo-
řilo 29 degustátorů, kteří dvoukolově vybrali 12 vzorků 
do fi nále slivovic, a 3 vzorky ovocných. Ve fi nále si nejlépe 
vedla Markéta Slačálková z Nezdenic, šampion. Na prvním 
místě se umístil Karel Chvíla z Nivnice, 2. místo Ladislav Li-
bra z Nivnice a 3. místo František Kubáň ze Šumic. V ovoc-
ných pálenkách to dopadlo následovně: 1. místo Andrea 
Čertíková z Nivnice - vzorek hruška, 2. místo Zdeněk Janás 
z Velké nad Veličkou - vzorek jablko, 3. místo Michal Jor-
dán z Nivnice - vzorek meruňka. Přítomní návštěvníci si po-
chvalovali nejen kvalitu vzorků, ale i guláš a další dobroty. 
Zábava se protáhla lehce k ránu, za což musíme poděkovat 
skupině Mudrlanti a DJ Trnkovi. Pořadatelé děkují za přízeň 
všech návštěvníků a sponzorům za dárky do tomboly.
Tak za rok se těší pořadatelé.
A na zdraví!

1616

)

-

Tak za rok se těší pořadatelé.
A na zdraví!

w w w. n i v n i c e . c z
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Kotlíkový guláš – mňam 
V sobotu 23. dubna se uskutečnil již 7. ročník 
soutěže „O nejlepší kotlíkový guláš“, a  byla to 
šťastná sedmička. Sešlo se nejvíc týmů - 27. Po-
časí přálo  a úderem 10 hodiny vše vypuklo!  Ka-
ždý tým nafasoval cibuli, maso  a mohlo se začít 
vařit. Ve 13 hodin měli  všichni navařeno, a  tak 
se mohlo začít hodnotit. Porota ve složení: Otec 
Petr, Miroslav Vykydal, paní Ligasová, Pavel Pas-
torek a Štěpán Raška to neměla vůbec jednodu-
ché. Ale nakonec vybrala ty nejlepší gulášky . 
Vítězem se stal Jožka Karlík a  Pavel Vaškových, 
druhé místo „Zamba team“ (rodina Zámečníková), 
třetí místo Libor Kunčík alias „Náplavy“, čtvrté mís-
to Kadlček a  Fojtík, páté místo Antonín Stojaspal 
alias „Čonda team“, atd …..
Víceméně je pořadí nepodstatné, účelem této akce 
je se sejít, pokecat, dat nějakou tu „štamprlku“, po-
bavit se, zatancovat ...   a  to se povedlo na 100% 
i zásluhou DJ Trnky. 
Tak za rok ahoj.
i zásluhou DJ Trnky. 
Tak za rok ahoj.

 
 
, 
-
l

e 
o
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FOTOREPORTÁŽ

tak zněl název divadelní 

komedie, kterou k  nám do 

Besedy přijeli zahrát „Ku-

novští komedianti“. Víc jak 

stovka lidí se výborně ba-

vila a odcházela „vychech-

taně spokojená“.
-red

Již tradiční posezení našich seniorů u  čaje či kávy zpestři-ly  děti z DDM UB pod vedením Elišky B. a Simči N.. Dubnové se-tkání bylo obohaceno o ukázky latinského tance a swingu, které předvedl taneční pár Eva a Ivo.   
- red

V  úterý 29. 3. položili 

zástupci obce a  školy 

kytici k  pomníku Jana 

Amose Komenského. 

Při této příležitosti pře-

jeme všem našim učite-

lům hlavně pevné nervy, 

kopu zdraví, velkou dáv-

ku humoru, slušné děti 

a příjemné rodiče   
 -red

Vítání občánků 20. 2. 2016Vítání občánků 20. 2. 2016

ní 
o 

u-
k 
-
-

Vražda sexem (5. 3. 2016)Vražda sexem (5. 3. 2016)

Čaj o páté (10. 3. a 14. 4.)
Čaj o páté (10. 3. a 14. 4.)

Den učitelůDen učitelů
i 

y 
a 
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Ve středu 30. března se konala 

v  nivnické knihovně zajímavá 

beseda s ing. Pavlem Josefíkem, 

rodákem z Vlčnova, který má své 

kořeny v Nivnici. Podařilo se mu 

vypátrat, kde jeho pradědeček 

Josef Smetana z  č. p. 23, který 

bojoval v 1. světové válce v Itá-

lii,  zemřel a kde je i místo jeho 

posledního odpočinku. (Josef 

Smetana zemřel 23.10.1915, 

Dobrdo, Itálie). Po poutavém 

vyprávění pobesedoval krátce 

i se svou rodinou. 
MZ

20. dubna se v nivnické  knihov-

ně cestovalo s ing. Václavem Po-

lanským. Poutavým vyprávěním 

nás seznámil s kostely východní-

ho Slovenska, Rakouska a Itálie. 

Spolu s ním jsme navštívili zná-

má i méně známá poutní místa. 

Dobře naladěni jsme se vraceli 

domů až v  pozdních večerních 

hodinách.  MZ

V  předvečer 71. výročí osvobození naší obce od fašistic-
ké nadvlády se občané Nivnice sešli u  pomníku Padlých 
rudoarmějců, aby 
uctili památku těch, 
kteří krutost váleč-
ných dní nepřežili.  
Celou pietu obo-
hatila dechová 
hudba Nivničanka 
a  folklorní soubor 
Nivnička.

-red

V  pátek 8. dubna se v  Bystřici pod Lopeníkem uskutečnilo tra-diční setkání Zastupitelstev obcí Východního Slovácka. V  přátel-ské atmosféře starostové obcí přítomné hosty, zastupitele, ře-ditele škol, kronikářky a  zaměst-nance OÚ seznámili s  tím, co se v  roce 2015 podařilo vybudovat a s plány na rok 2016. Každá obec byla prezentována také vybraný-mi kulturními akcemi. Ing. Marie Kománková, místostarostka obce

Beseda s ing. Pavlem Josefíkem
Beseda s ing. Pavlem Josefíkem

Cestování v knihovněCestování v knihovně
Výročí osvobození obceVýročí osvobození obce

d
n
v
a
b
m

Ing M

Setkání ZO Východního Slovácka
Setkání ZO Východního Slovácka

hodiná MZ

-red

čané Nivnice sešli u  pomníku Padlých
y 
, 
-
. 
-
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Počasí u nás v únoru 2016

Počasí u nás v březnu 2016

Počasí u nás v dubnu 2016

Ačkoli je řadou pranostik měsíc únor ví-
tán jako předzvěst jara a naděje na blíží-
cí se povětrnostně příznivější části roku, 
nemohlo lidovým pozorovatelům počasí 
uniknout, že v  některých létech u  nás 
právě v tomto měsíci zima vrcholí. To ale 
určitě neplatilo o letošním únoru. Nejen 
já, jsem se z výší jeho letošní průměrné 
teploty 5,3 °C ještě nesetkal, ale i  jeho 
výše v celosvětovém měřítku byla dosa-
žena letos poprvé. 
„Vánice a  metelice v  únorový čas neo-
pustí nás“. To také neplatilo pro letošní 
únor, spíše jsme se blížili k  zjištění, že 
„Únor dláždí cesty k jaru“  nebo „V úno-
ru se zima setkává s  létem“. Ale nebý-

Jaro je pro svou příslovečnou krásu označo-
váno za nejkrásnější období v roce. Všichni 
očekáváme nástup příjemnějších životních 
pocitů – teplem prostoupené dny a  pro-
bouzející se přírodu.  „Svatý Albín, pouští 
vodu na mlýn“ (1.3.)  letos nemusel, žádná 
zima nebyla, ale voda taky ne.

„Copak by to byl za duben, aby jaro ne-
vyvedl aprílem.“ Hned prvé dny měsíce 
dubna byly nezvykle teplé. První letošní 
letní den byl v pondělí 4. dubna o teplotě 
25°C. Druhý byl dokonce teplejší 26 °C a byl 
to hned den následující. Pak přišlo období 
pravého aprílového počasí s teplotami od 
-3°C až po 20°C, občasným sluníčkem i deš-
těm. Jen sníh se našemu kraji vyhnul,  ač 

A Ld M Lt T Tn

87,1 5,3 2 13 5

A Ld M Lt T Tn

23,1 5 8 7 2 10

A Ld M Lt T Tn

70,4 9,4 8 7 6 3

valo tak vždycky. Valentýnská zima 14.2. 
bývala s  obavami očekávána zejména 
povozníky, formany, vozky či špeditéry. 
„Valentýnské zimy, formani se bojí.“
A kdo by z  nás si nevzpomněl na rok 
1929, tak barvitě popisovaný našimi sta-
řečky? 
Svatou Veroniku slavili naši předkové 4. 
února a k ní se váže nádherná pranosti-
ka: „O svaté Veří, dodírá se peří.“  Bylo 
třeba dokončovat přástky, dračky a  při-
pravovat se na venkovní jarní práce. Když 
nám to letošní počasí tak pěkně nahrálo, 
pojďme také.

Vše ostatní vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru 
v 7:00, 14:00 a  21:00h. Večerní po-
zorování se bere do součtu dvakrát 
a výsledek se dělí čtyřmi). Průměrná 
měsíční teplota se počítá s  průměr-
ných teplot jednotlivých dnů. Prů-
měrná roční teplota se počítá z prů-
měrných teplot jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka

 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc

„Svatá Kunhuta o chlub stoupne teplota“ 
(3.3.)
„Na svatého Tomáše oraniště jsou jak 
kaše“ (7.3.)  Skutečně letos byly.
Víte, co o  tomto období zaznamenal 
mimo jiné Kalendář historický národa 
Českého? 

ho bylo v severních částech republiky dost. 
Prostě platilo: „Na dubnové počasí je pře-
dem každá sázka ztracena“, předkové naši 
nás též upozorňovali: „Co do sv. Jiří (24.4.)  
vyroste, to po něm pomrzne“.
Jak konec dubna vypadal u nás? Pramálo 
připomínal předmájovou jarní idylu. Ofi ci-
ální předpověď naopak zmiňuje sníh, mráz 
nebo dokonce náledí či sněhové jazyky. 

„Léta Páně 1367 třetího března povodeň 
veliká na Vltavě u Prahy byla, takže se v ulici 
u svatého Jiljí v Starém Městě pražském na 
loďkách plaviti museli, a voda až na práh sv. 
Mikuláše dosahovala.“
„Léta Páně 1512 v  outerý před svatým Ře-
hořem (9.3.) v  čase nočním napadl sníh 
a zima dosti příkrá byla. Potom po 23. hodi-
ně zahřmělo a zablesklo se jednou i podruhé 
a  hrom udeřil i  zapálil bílou věž cínem při-
krytou, mezi mosty na hradě pražském. Ale 
oheň brzo uhašen.“
Tak ta bouřka u nás letos v březnu nebyla

Vše ostatní vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

Průměrné teploty odpovídaly spíše začát-
ku předchozího měsíce března. 
Pamatujete na úterý 26.4.? Když jsem ráno 
vyšel z  domu myslel jsem, že na zahradě 
napadl sníh. Ale byl to „jen“ velmi silný šedý 
mráz. Ten zapříčinila teplota -5°C. Odpoví-
daly tomu i pomrzlé květy jahod a stromů, 
i bramborové nati, která začínala právě ra-
šit. Ranní zprávy  28. 4. upozorňují, že u na-
šeho jižního souseda Rakouska napadlo 
v noci 80cm nového sněhu což zapříčinilo 
problémy v dopravě.
Může současná chladná vlna souviset s tra-
dičními ledovými muži, kteří tentokrát při-
šli s předstihem, nebo zmrzlí muži přijdou 
bez ohledu na to co se děje teď?

Vše ostatní vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB
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Ekologické okénEkologické okénkoko
SKLO

STŘEPY PRÝ PŘINÁŠEJÍ ŠTĚSTÍ.
Za vynálezem skla vězí Egypťani. Někdy 
kolem roku 3 000 př. n. l. si z něj vyráběli oz-
doby a jiné ptákoviny. Na jejich umění na-
vázali časem i čeští skláři, kteří svým umem 
(většinou z  německých surovin) dokáží 
okouzlit svět. V principu není sklo vlastně 
ničím jiným než roztaveným pískem s pří-
měsemi jako jsou potaš, soda nebo oxid 
vápenatý.
Sklo dělíme na bílé a  barevné. Rozbitné 
a nerozbitné a na čisté a špinavé . Sklo 
má tu výhodu, že se dá teoreticky recyklo-
vat do nekonečna - je zkrátka nesmrtelné. 
Jen ho musí někdo házet do těch správ-
ných kontejnerů. 
Sklo, pěkně prosím, patří do  ZELENÉ-
HO nebo BÍLÉHO kontejneru.
V současnosti využívají výrobci stále více 
tzv. lehčené skleněné obaly. Ty jednak sni-
žují výši poplatků do kolektivního systému 
EKO-KOM a samozřejmě zlevňují dopravu. 
K výrobě takového skla potřebují sklárny 
(mimo jiných surovin) co nejčistější recyk-
lát. Proto neustále vzrůstá význam separá-
torů na třídících linkách. Výhodou recykla-
ce skla je úspora primárních zdrojů surovin 
a energie. Kvalita skla se použitím recyklá-
tu (při zachování náročných požadavků) 
nesnižuje a do výrobní směsi lze přidávat 
až 80 % střepů z vytříděného odpadu! Vět-
šina skla se zpracovává ve dvou sklárnách, 
na jižní Moravě a na Teplicku. 
Pokud se ze starého skla nestane sklo 
nové, použije se skelná drť do izolačních 
materiálů, brusiv nebo betonových směsí.
Třídění a recyklace skla má smysl. Jedná se 
o uzavřený proces. Sklo je ze tří materiálů, 
a je v principu nekonečně recyklovatelné. 
Podíl recyklace skleněných materiálů v ČR 
je téměř 75 %. (Průměr v EU je 73 %). Re-
cyklace jedné tuny skla může ušetřit až 1,3 
tuny nových surovin.
Jak a co třídit

Taky vás zajímá, proč jsou v  některých 
lokalitách kontejnery jak na bílé, tak i  na 
barevné sklo, a jinde jen na barevné? Je to 
proto, že při dalším zpracování barevného 
skla jeho kvalitu sklo bílé neovlivní. Ovšem 
naopak, mezi bílé sklo se nesmí dostat sklo 
barevné. Proto tam, kde se bílé sklo ne-
zpracovává, jsou pouze kontejnery na sklo 
barevné.
Před vyhozením není třeba odstraňovat 
etikety ani kovová víčka.

Nezapomínejte, že některé lahve jsou stále 
ještě vratné.
Podle propočtů vyhodí člověk ročně ko-
lem 20-30 kilogramů skla. Toto množství 
pak dělá přibližně 9 % celkového obsahu 
komunálního odpadu. Při třídění skla je 
důležité dbát na dělení skla bílého a  ba-
revného a taky si dát pozor, abyste se ne-
pořezali.

 (Zdroj: Eurosat/enviweb)
 
BÍLÝ KONTEJNER VÁM BUDE VDĚČNÝ 

ZA pouze bílé sklo, což jsou:

 čiré průhledné lahve, 
 zavařovací sklenice 
 skleněné nádoby z  domácnosti - 

ne však z varného skla 
 Nic jiného tam, prosím, neházejte!!!!

DO ZELENÉHO KONTEJNERU VHAZUJE-

ME:

 lahve z barevného skla (od piva, vína, 
limonád)

 tabulové sklo, sklenice
 skleněné obaly od léků

NERECYKLUJEME A DO KONTEJNERŮ 

NELÁDUJEME:

 Keramiku, porcelán
 Zrcadla, plexisklo
 Autosklo, drátované sklo
 Varné sklo
 Žárovky, výbojky a zářivky
 Obrazovky monitorů, televizí a  různé 

displeje

wwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwww wwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwww wwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwwww................... nnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnn iiiiiiiiiiiiiiiiiiii vvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvv nnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnn iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiii ccccccccccccccccccccc eeeeeeeeeeeeeeeeeee ............ cccccccccccccccc zzzzzzzzzzzzz
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Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta popřípadě zrušena. 
Podrobnější informace o nich budou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase!

Předběžný přehled plánovaných společenských akcí:
  1. 5. Jarní trhy (areál TJ)
  7. 5. Orelské župní atletické závody – memoriál 

Ludmily Kachníkové (areál J. Stojana)
  8. 5. Májový jarmark s burzou krojů

12. 5. Čaj o páté (SDB)
14. 5. OHVS – šachový turnaj (tělocvična ZŠ a MŠ 

Suchá Loz)
20. 5. Májová veselice s polonézou žáků devátých 

tříd (SDB)
22. 5.  Pouť u kaple Nejsvětější Trojice + farní 

odpoledne

29. 5. Pokračující kurz - vázání šatky a věnečku (SDB)
  5. 6. Motoburza (areál TJ)

  5. 6. První svaté přijímání

  9. 6. Zájezd do Prahy (Poslanecká sněmovna)
  9. 6. Čaj o páté (SDB)
11. 6. Country taneční festival (SDB)
18. 6. OHVS – atletika (areál J. Stojana)
18. 6. Festival nivnických kapel  (u fontánky)
25. 6. OHVS Petanque – turnaj družstev zaměstnanců OÚ 

(Suchá Loz)
10. 7. OHVS – turnaj ve sportovní střelbě na asfaltové holuby  

(Vlčnov)
16. 7. Kupkofest (Nivnická riviéra)
30. 7. Petanque day VIII. (Nivnická riviéra)
28. 8. Motoburza (areál TJ)

Tisková zpráva o schválení SCLLD MAS Východní Slovácko
Valná hromada MAS Východní Slovácko schválila dne 23. března 
2016 fi nální verzi Strategie komunitně vedeného místního rozvoje 
MAS Východní Slovácko nazvanou „Barevná venkovská harmo-

nie“. Strategie je zaměřena na 3 hlavní rozvojová témata neboli stra-
tegické cíle:
1. zvýšit kvalitu života a služeb v regionu
2. zvýšit kvalitu regionální ekonomiky a zaměstnanosti
3. Zvýšit kvalitu životního prostředí.

V současnosti probíhá hodnocení strategie pracovníky Ministerstva 
pro místní rozvoj. První výzvy pro přidělení dotací koncovým zákaz-
níkům se očekávají na podzim 2016. Pro MAS Východní Slovácko 
bylo přiděleno k dalšímu možnému rozdělení celkem 89,760 mil. Kč. 
O tyto prostředky mohou žádat zemědělci, drobní řemeslníci, obce 
a  neziskové organizace. Bližší informace o  schválené strategii jsou 
umístěny na stránkách www.masvychodnislovacko.eu

Výzva pro majitele psů
Vyzýváme majitele psů k dodržování jejich základní povinnosti - 
uklízení psích exkrementů!!! 
Nejen naše trávníky, ale i  jiná veřejná prostranství svědčí 
o  tom, že je mezi námi spousta lidí, kteří tuto povinnost 
nevykonávají.  A tak při procházce místo obdivování krás 
přírody, vzorně upravených předzahrádek a pěkně uprave-
ných domků, jste nuceni se dívat pod nohy, do čeho šláp-
nete.
Obec Nivnice má v  evidenci cca 350 psích spoluobyvatel 
a  v  obci je mnoho dalších neevidovaných psů. Majitelé 
evidovaných dostávají od obce sáčky na úklid psích exkre-
mentů ZDARMA! 

Také vyzýváme majitele psů k zabezpečení jejich čtyřnohých ka-
marádů. V obci se neustále volně pohybují psi různých ras a bo-

hužel, ve spoustě případů, se jedná o  psy, kteří nejsou při-
hlášeni.
Majitele těchto psů upozorňujeme, že porušují Obecně zá-
vaznou vyhlášku obce Nivnice č. 3/2007 stanovující pravidla 
pro pohyb psů na veřejném prostranství a vymezující prosto-

ry pro volné pobíhání psů. Nehledě na to, že povětšinou tito 
psi obtěžují další spoluobčany. 
DĚKUJEME všem těm, kteří si po svých čtyřnohých kama-
rádech vzorně uklízí a  kteří nedopustí, aby bez dozoru 
pobíhali po obci!!!

svědčí 
innost 
ní krás 
uprave-
ho šláp-

byvatel 
Majitelé 

exkre-

hužel, ve
hlášeni.
Majitele
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Kapitola padesátá čtvrtá – současnost

Jarní část: zimní příprava – leden až únor pří-
pravné zápasy, začátek soutěže: březen
Přípravné zápasy:
Nivnice - ČSK Uh. Brod 3:6
Nivnice – Kunovice 3:3
Nivnice – Bánov 6:2
Nivnice – Bojkovice 2:1
Střelci v  přípravě: Ligas 6 branek, Holboj 
4 branky, Lukeš 3 branky, Pitner 3 branky

Mistrovská utkání

Co nového na jaře? Mnoho se toho nezmě-
nilo, jen je zraněn brankář L. Gregor. Vedení 
sáhlo do kádru dorostu, s Koktavým nastu-
puje střídavě Filip Hladiš. Kádr zůstal pohro-
madě.

Sušice – Nivnice 2:7 / Branky: Bortel 2, Lukeš 
2, Straňák 2, Ligas L.
Recept na branky se nezadřel,  padá nám to 
i na jaře. Sestava: Koktavý-Krč, Pitner, Boďa, 
Bortel, Bartoš, Velecký, Hladiš P., Lukeš, Ligas 
L., Smítal, Krajčovič, Straňák R., trenér Pagáč 
R., vedoucí mužstva Dostálková P.
Domácí vstoupili do zápasu pravou nohou, 
vedli 1:0. No pak byli zralí na ručník. Sedm 
branek hovoří za vše. 
Nedakonice – Nivnice 3:3

Vedení 2:0 a 3:2 jsme nějak neudrželi, domá-
cí vždy srovnali. Někde je chyba. Přijdou na 
ni trenéři? Nenastoupil Lukeš, v  trestu ještě 
P. Ligas.
Nivnice – Koryčany 3:2 / Branky: Lukeš, Li-
gas Li., Velecký
S dobrým mužstvem cenná výhra. V domácí 
obraně nastupuje opět P. Ligas.
Strání – Nivnice 1:2 / Branky Lukeš, Velecký
Odveta se chlapcům zpod Javořiny nevyved-
la a hosté si odváží tři body. Sestava Kokta-
vý – Michalec, Krč, Ligas P., Hladiš P. – Boďa 
(Bortel), Pitner, (Krajčovič) Velecký, Straňák R., 
Lukeš, Bartoš.
Nivnice – Prakšice 4:0 / Branky: Bartoš, Lu-
keš, Straňák, Pitner
Průměrný výkon domácích i  snadná výhra, 
o co horší že se na dlouhou dobu zranil Libor 
Ligas. Velká škoda, znovu další zranění zálož-
níka, střelce a opory mužstva.
Zlechov – Nivnice  4:3 / Branky: Velecký 2, 
Bartoš
Ani vedení tři-jedna nevedlo k vítězství. V de-
vadesáté minutě domácí rozhodli, že body 
zůstanou pod Buchlovem. 
Nivnice – Zdounky 2:0 / branky: Velecký 
a Ligas P.

NIVNICKÁ KOPANÁNIVNICKÁ KOPANÁ
Nivnice – Havřice 5:0 / 
branky: Lukeš 2, Velecký 2, 
Slezáček
Nivnice – Sušice 8:0 / 

branky: Velecký 4, Lukeš 2, Bartoš 2 
Osvětimany – Nivnice 3:0

Scházeli zranění Lukeš, Pitner, Boďa, Ligas, 
ale i tak prohráli jsme rozdílem třídy a nedali 
gól.
Nivnice – O. Lhota 4:2 / branky Lukeš, Ligas 
P., Pitner, Bortel
K  poslednímu utkání jara jsme zajížděli na 
trávník Slavkova. Více než po roce, po ne-
šťastném utkání na domácím hřišti. Nechali 
jsme doma P. Ligase, aby znovu nebylo horko  
a v pozměněné sestavě jsme uhráli remízu.
Slavkov – Nivnice 1:1

Branka Krč.  Poslední sestava jara: Koktavý 
– Krč, Michalec, Hladiš P., Pitner – Bortel, Ve-
lecký, Straňák (Smítal), Krajčovič (Slezáček) 
Lukeš, Bartoš, Holboj
Postup jsme si vybojovali před mužstvem 

Osvětimany, získali jsme 57 bodů a skóre 

80:39

Postoupili jsme do I. A třídy

Střelci podzim – jaro: Lukeš P. 21, Velecký 19, 
Bortel, Straňák, Bartoš 6, Ligas Li. 5, Boďa 3, 
Pitner 2, Krajčovič, Slezáček 1
Rovněž mužstvo dorostu postupuje do 

krajského přeboru.

Postupy se neobešly bez oslav, které pokra-
čovaly přes víkend tři dny. Ale vždy něco 
příjemného končí a  je tu příprava na velmi 
těžkou soutěž, kterou Nivnice hrála v letech 
1968-1978. A jak se můžeme dočíst v dalších 
pokračováních „SOUČASNOST NIVNICKÉ KO-
PANÉ“, budou příští sezóny velmi těžké, pro-
cházející kritikou, špatnými výkony a ukázalo 
se, že s I. A třídou si ještě netykáme!

Sezóna 2013 – 14  I. A. třída skupina „b“

Změny, odchody, příchody. Činnost ukončil 
hospodář H. Konrád po neshodách s vede-
ním oddílu a Dostálková P.
Z hráčů skončil pro zranění L. Gregor. Přišel 
obránce Vašek (Slovácko) činnost ukončil Pit-
ner, několik hráčů odešlo na hostování.
Kádr mužstva: Koktavý, Hladiš F., Michlac, Li-
gas P., Krč, Vašek, Boďa, Hladiš P., Ligas L. Ve-
lecký, Bortel, Straňák R., Lukeš, Bartoš, Smítal, 
Ryšávka, Holboj.
Trenér: Pagáč Roman, vedoucí mužstva za-
tím neurčen.

Přípravné zápasy:

Nivnice – Strání 1:5
Újezdec – Nivnice 1:6
Hr. Lhota – Nivnice 7:2
Nivnice – Boršice 0:2

Rozlosování a výsledky utkání:

Mladcová – Nivnice 2:1 / branka Straňák
Nivnice – Hluk 0:3

Ořechov – Nivnice 2:3

Nivnice – Žalkovice 1:2 / branka Straňák
Nivnice – Baťov 1930   4:0 / branky: Krč, Lu-
keš, Straňák, Máčalík Jan
Bojkovice – Nivnice 3:0

Kvasice – Nivnice 0:2 / branky Lukeš, Velecký
Dolní Němčí – Nivnice 5:1 / branka Bartoš
Nivnice – Újezdec 4:1 / branky: Straňák 2x., 
Lukeš, Máčalík
S  Újezdcem nejlepší výkon domácích před 
250 diváky. Dařila se hra, střelba. Nejlepšího 
hráče a střelce Veleckého Jirku nepustil k niče-
mu domácí hráč Vlastik Velecký. Trenér hostů 
Mir. Polášek po utkání v  bufetu u  skleničky 
říká: „Zklamal nás brankář, ale byli jste dobří, 
vyhráli jste zaslouženě.“  No a od Poldy to sedí.
Ostrožská Nová Ves – Nivnice  3:1 / branka 
Lukeš P.
Nivnice- Březolupy 1:3

Ve dvou zápasech špatné výkony, nesouhra, 
střídání míst v sestavě a již to, o čem se mlu-
vilo: hráči, kteří by měli  zrát v mužstvu do-
spělých stále zůstávají v dorostu a absolvují 
dvě soutěžní utkání ve dvou dnech. Stává se 
i situace taková, že v předzápase nastoupí za 
dorost a za půl hodiny nastupuje za mužstvo 
dospělých. Takové situace bývaly i dřív, ale ne 
v mistrovských utkáních a v tak silné soutěži.
Slušovice – Nivnice 3:3 / branky: Velecký 2, 
Ligas P.
Skončila podzimní část a  nováček I. A třídy 
nemůže být spokojen. Dvanácté místo a tři-
náct bodů je velmi málo. Mrzí porážky doma 
(Žalkovice, Březolupy) a vysoká prohra přes 
kopec s Dolním Němčí.
Střelci podzimu: Velecký 6 branek, Straňák 
5 branek, Lukeš – Bartoš 4 branky, Máčalík 
3 branky, Ligas P., Pitner, Krč po jedné brance

JARO 2014

Že pro Nivnici bude jaro náročné, o  tom 
nelze pochybovat. Co tedy přes zimu nové-
ho? Odešel trenér Pagáč? Ne, dělá asistenta! 
Mužstvo převzal Lad. Soviš, výborný fotba-
lista Uh. Hradiště, Uh. Brodu. Trénoval i  na 
úrovni divizních mužstev (Spytihněv). Kádr 
nedoznal změn, zúčastní se zimního turnaje 
v Uh. Brodě, sehraje přípravné zápasy (5).
Přípravné zápasy:  Gambrinus – CUP – ČSK 
Uh. Brod
Nivnice – Havřice 4:0 / branky Boďa, Lukeš, 
Straňák, Ryšávka
Nivnice – Tečovice 2:1 / branky Lukeš, Má-
čalík Jan
Prakšice – Nivnice 0:4 / branky Máčalík 2, 
Straňák, Smítal

Fr. Lukeš, pokračování příště
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Po více než deseti letech se vracím k počát-
kům vzniku oddílu kopané. Myslím si, že je 
třeba doplnit některé již známé skutečnosti 
hlavně fotografi emi z té doby. Protože text už 
pomalu po tak dlouhém období ztrácí na ak-
tuálnosti. Fotografi e zůstává, je věčná. Dává 
správný punc už dávné minulosti, pamětníci 
už většinou odešli. My staří se ale můžeme 
kdykoliv zastavit - (ano, pamatuji si  jak hrál) 
ale za pár let?… Proto tímto děkuji všem, 
kteří mi ochotně poskytli fotografi e, některé 
velmi cenné. Také by mohly po letech zmizet 
v rodinných archivech nebo někde na půdě, 
vnuci už by si na ně nejspíš ani nevzpomněli. 
Doplnit skutečnosti již známé, první zaklá-
dající generaci hráčů, tam je to uzavřená 
záležitost. Další, tam to bude hlavně o těch 
fotografi ích. A moji vrstevníci, poválečná ge-
nerace - to zase není tak vzdálená minulost. 
V  textu se neubráním určitému opakování 
z  toho, co bylo už dříve publikováno. Jinak 
by z toho vzniklo jen  smuteční tablo. To není 
pravý důvod, proč se k tomu docela rád  vra-
cím. Prostě jim to dlužíme. 
Na přelomu století se první kluby fotbalo-

HISTORIE  NIVNICKÉ  KOPANÉ  2
Zpátky  ke zrodu 1.

vé zakládaly hlavně v Čechách. A to ještě 
ve větších městech. Větší lidnatost – to byl 
první předpoklad, shromáždit základní 
kapitál, to následovalo. Jistě velká výhoda 
proti menším městům. To v Uh. Brodě  se 
fotbal zakládal ( tehdy jako odbor) v roce 
1908. 
Naši průkopníci si ale na tuto svoji zábavu 
museli počkat. A dost dlouho. Podmínky 
pro sport ještě nedozrály. Denní lopota – 
polní práce vázaly i dospívající mládež. 
Hospoda „U Přikrylů“ (bývalá Regina) se 
stala místem, kde pár nadšených zájem-
ců jednalo tehdy  vlastně jen o  založení 
fotbalové jedenáctky. Ne klubu, všechno 
se teprve vyvíjelo. Jako ostatně ve všem 
i tady bylo nutné postavit do čela nějaké-
ho kapitána. Ale z našich rodáků si na tuto 
funkci nikdo zřejmě netroufal. Své zkuše-
nosti tedy nabídl Karel Mitták z Uh. Brodu 
s tím, že bude nutný přestup, což se také 
stalo. Prvním předsedou se po svém fun-
dovaném projevu stal Josef Bradáč, na č. p. 
19. Události následovaly už v rychlém sle-
du. Nikdo si však nedovedl představit „co 

to bude stát,“ hlavně, že se našlo místo pro 
hřiště. A doslova lukrativní, ve středu obce 
- dolní rajčovna.
První dvě utkání s  Korytnou, to byl test. 
Těsná prohra 2:1 na jakési zmole, s  po-
chybnou konstrukcí místo branek. Doma 
se odveta zdařila- 14:1. Ale naše sebevědo-
mí nám trochu vzalo větší hřiště v Uh. Bro-
dě – 7:2.
První sestava je známá: Haničinec, Marek, 
Bartek, Jež, Bradáč, Skyba, Slinták, Toma-
nec, Buriánek, Výmola, Bršlica.
A najednou se o tento sport začalo zajímat 
více nivnických mládenců. Už to nebylo 
jen na jedno mužstvo. Vznikly ještě dvě 
jedenáctky. Nemělo to však dlouhého tr-
vání, do konce roku. Ti lepší posílili řady 
tehdy ještě sportovního klubu. A kvalita 
se zvýšila. Vstup do fotbalové historie byl 
nadějný- ze třinácti utkání se jen pětkrát 
prohrálo.
První Valná hromada byla svolána na únor 
1933, po šesti měsících činnosti. Vše do-
stalo snad i  nějaký řád. Do čela klubu se 
podle očekávání postavil opět Josef Bra-

dáč, pokladníkem se stal V. Hromčík, další 
Smetana, Janča, Slinták a  Buriánek na 
doplnění. Tedy jen příjmení, těžko se po-
drobnosti už dohledají.
Stále chybí fi nance, a tak se hraje „jen s nej-
bližším okolím.“ Uh. Brod, Dol. Němčí. Na 
ty zatím výkonem nestačíme, ale zkuše-
ností přibývá. V  Záhorovicích  se diváci 
jistě dobře bavili - 9:4. O nějaké struktuře 
soutěže není i nadále ani řeči a tak se hrají 
stále jakoby přáteláky. A  rok 1933 uběhl 
velmi rychle. Je utvořena Hanácká fotba-
lová župa, ale tam ještě nepatříme. Máme 
sice už  27! hráčů, ale stačí to jen na turnaj 

dolní branka u silnice Rajčovnadolní branka u silnice Rajčovna

František TomanecFrantišek Tomanec Václav VýmolaVáclav Výmola Štěpán MarekŠtěpán Marek
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„pohár Slováckého venkova.“
Rok 1934 zahajuje stále ještě sportovní 
klub už tradiční Valnou hromadou.
Osm nových členů přibylo – celkem tedy 
35!! Výbor byl doplněn o  místopředsedu 
Mir. Truksu, dále jednatele V. Konráda. 

Prázdnou pokladnu převzal Fr. Penčák. 

Ten se uvedl velmi hospodárně, neboť 
bylo třeba vypůjčit 500 korun na dresy 
a kopačky. To bylo nakonec odhlasováno.
O velmi strohé informace z těžkých začátků 
se starali kronikáři K. Slinták, později J. Zá-

lešák, pokračuje J. Haničinec. Teď dobrá 
kronikářská zápletka, jako perlička, nebylo 
to s nimi jednoduché. Uh. Brod – Nivnice 
4:0, „prohráli jsme proto, že se nedostavil 
brankář Haničinec (proč asi) a  Zálešák mu-
sel chytat za obě mužstva,“ píše Haničinec 
naposledy - než byl z  kolektivu vyloučen, 
protože se chystal přestoupit do Uh. Brodu.
To psal další kronikář v pořadí, pekař V. Vý-

mola a  pokračuje: „Čítám, že u  nás fotbal 
přestal lidi zajímat. Nivnice- Havřice 0:5 a na 
vstupném se vybralo 27,60 Kč. Finanční si-
tuace je vážná, výbor napomenul všechny, 
kteří neplatí příspěvky a pohrozil jim, že ne-
budou stavěni… Ani výkonnost není valná, 
trpí odchody hráčů na vojnu. Ze 14 utkání 
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jen 5 výher a  poměr 24:41. Pořádáme sice 
turnaj s dobrým obsazením, žel nezdá se, že 
by došlo k lepšímu. Krize není zažehnána.“
To už se píše rok 1935 a funkce jsou rozdě-
leny takto:
předseda – Fr. Penčák, zástupce - Mir. Truk-
sa, jednatel - Fr. Zálešák, pokladník - R. Pa-
velka, dalších 6 členů a  kapitán mužstva 
V. Dlapa. 
Jarní zápasy odehrálo  více hráčů, na vý-
sledcích to bylo znát. Hledala se ta nejlepší 
sestava, kdo se s kým pohádal už se nedo-
víme. Jistě chtěli hrát všichni.
Tak pro úplnost ta poslední - po debaklu 
v Bojkovicích 6:1.
Hurbiš - Dlapa, Penčák-V. Trtek, Vrzala, 

Fr. Karlík - Mareček, Mahdal, Velecký 

Mikulanec, Šohaj. Asi byli i  lepší hráči, ti 
co se na zápas nedostavili, aspoň podle ko-
mentáře: „S takovou sestavou jsme prohráli 
i tak málo.“ 
Černá mračna se nad dalším osudem mla-
dého sportu začínají stahovat. Pesimismus 
má hlubší kořeny. Ani nálada v celé občan-
ské společnosti není moc nakloněna této 
činnosti. Očekává se pomalý zánik vesnic-
kého klubu.

C. Čech

SK Nivnice z roku 1933SK Nivnice z roku 1933

RajčovnaRajčovna

hospoda Regina před demolicí 1987hospoda Regina před demolicí 1987

Rudolf PavelkaRudolf Pavelka

Josef Kopřiva - výborný střelecJosef Kopřiva - výborný střelec

Josef Bradáč - první předseda klubuJosef Bradáč - první předseda klubu
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Naše Nivnice nejen před 70 lety
Historické připomenutí, ale i pozdrav jubilantům.

Vedle historického ohlédnutí, které je určeno všem čtenářům, je ná-
mět adresován, a  proto věnován všem, kteří si letos připomínají 70 
roků života; ale i těm spolužákům, co už  mají podobné jubileum na 
obzoru v příštím roce a s nimiž jsem navštěvoval v letech 1953-62 zá-
kladní školu. Je i pravdou, že podobné historické náměty jsem už v NN 
uveřejnil, ale nebude na škodu si něco z toho zopakovat. 
Zrodili jsme se jako děti do míru, který byl vybojován skončením do-
sud nejkrvavější války dějin v  r. 1945. Rozhodující roli v porážce na-
cistického Německa a  jeho vazalů měli všichni Spojenci, když podíl 
Sovětů byl nepopiratelně největší: 144 000 padlých Rudoarmějců při 
osvobození naší Vlasti mluví za všechno!!! Jak jsme jako poválečná 
mládež rostli, dovídali jsme se o mnohém světě kolem sebe, ale i co 
tomu předcházelo. Zjišťovali jsme, kdo kam patří i sociálně, ale vedle 
světa dospělých v tzv. padesátých letech jsme zas tolik nerozlišovali 
a vybírali si své dívčí i klukovské kamarády, třeba pro dětské hry, kte-
rých jsme znali tenkrát tolik, a dovolím si tvrdit – oproti dnešní mládeži 
bezpočet. Ano, byly i povinnosti a překvapivě zde asi kolikrát jsme na 
tom byli lépe my, mládež z domkařů, myslím, co se týká volnosti, než 
vrstevníci ze zemědělského prostředí. Avšak slíbil jsem historii pová-
lečné Nivnice, což nyní napravím, abychom si v tom lépe porozuměli, 
ale i starší minulosti. 
Nivnice bývá v novodobém dění hodnocena jako politická bašta kleri-
kálů na Uherskobrodsku. Zásluhu na tom měli místní kněží už ve druhé 
polovině 19. století.  Vyjmenuji některé: P. V. rytíř Holle, později kanovník 
v Olomouci, P. R. Vaněk, administrátor a později prvofarář v Korytné, P. J. 
Černý, kaplan a prvofarář v Popovicích.  Tito ovlivňovali místní předáky 
a ti pak byli voleni do čela obce. Nejvýznamnější z nich: Pavel Kopřiva, 
čp.108, Št. Smetana 23, M. Bartek 142, Št. Bartek 99, možná další, aby 
v  klerikálním duchu / rozuměj katolickonárodním, určovali ráz obce. 
Nemožno zapomenout ani na dva skvělé obecní tajemníky, kteří význa-
mem překročili Nivnici a reprezentovali celé Slovácko i přilehlé Valašsko 
v uvedeném politickém názoru: nejdřív to byl Fr.  Veselý, místní hostin-
ský a zemský poslanec Moravy, později Fr. Kopřiva, to už za Republiky 
československé poslanec a senátor Lidové strany. Oproti většinovému 
názoru, díky iniciativě místního učitelstva, se nejvíce projevil i pokrokář-
ský směr, profi lovaný řídícími: Opletalem starším i mladším, J. Řehákem 
a dalšími. Tito také podnítili, ale to už za Republiky, ustavení zdejší Ag-
rární strany, ale následně i Sociální demokracie, mluvčího to dělnictva. 
Na tyto kořeny společenského života navázala zmíněná Lidová strana, 
z jejichž řad stanuli v čele Nivnice jako starostové postupně: Fr. Kopřiva 
108, Fr. Bršlica 421, J. Straňák st. 233 a Fr. Straňák 151. Spojená pokro-
kářská opozice – Republikánská strana/ dříve agrárníci/, Sociální demo-
kracie, političtí Živnostníci a ještě menší spojenci, pouze krátkou dobu 
v r. 1931 prosadili za starostu J. Hromčíka 35,  výkonného zemědělce. 
Jinak doporučuji, aby si čtenáři, kterých to více zajímá vše porovnali ve 
starších vydáních tohoto občasníku. Toto vše spělo přes válečné hrů-
zy až k tomu jubilejnímu roku nás některých v poválečné Republice, 
kde prosazoval  prezident Dr. Edvard Beneš / bohužel dnes některými 
pisálky podceňovaný – demokracii socializující! Možná nejdůležitější 
událostí byly tenkrát celostátní volby na závěr května 1946. V historic-
kých zemích kandidovaly strany Národní fronty: Sociální demokracie, 
Čeští socialisté, Lidová strana a KSČ. Výsledek voleb do Národního shro-
máždění byl vzat i pro zastoupení v Národních výborech – Zemských, 
Okresních a Místních. Volilo se dle zřízených volebních krajů. Vítězem se 

stala KSČ ziskem 40 % hlasů voličstva.  Za ní skončila Strana českých so-
cialistů – největší soupeř vítězů. Lidová strana byla sice třetí, ale v zemi  
Moravskoslezské byla druhá. Sociální demokrati byli poslední, protože 
velká část dělnictva se přidala k radikální levici.   Z krajů odolala komu-
nistům pouze Lidová strana, a to v našem volebním Zlínském kraji, ale 
nejlepší výsledek měla na okrese Uherský Brod, kde v mnohých obcích 
získávala až 60 % voličů. Jak u nás v Nivnici? Jasně zvítězila Lidová stra-
na před Sociální demokracií, KSČ byla třetí a Čeští socialisté poslední. 
Do čela obce byl zvolen předsedou MNV lidovec Fr. Šik a místopředse-
dou sociální demokrat J. Šimčík.  Pod jejich vedením se hodně budo-
valo a vlastně se napravovaly i hrůzy války. Mj. uveďme: opraven byl 
rozbombardovaný farní kostel a z věže se opět rozezněly nové zvony, 
opraveny byly obě školy a  upravena silnice přes obec, vybudováno 
moderní zdravotní středisko a  přebudována hasičská zbrojnice; dále 
připraven fi nanční fond pro zavedení kanalizace a vodovodu, což bylo 
uskutečněno až za nového režimu. 
Když se ale podívám na dochované fotografi e ze školních let, poučen 
také bádáním o Nivnici, seznávám rozvrstvení nás spolužáků, a to so-
ciální i názorové. Je to tak na půl, že jsme pocházeli z dělnických rodin, 
další z  rodin zemědělců, ale i  řemeslníků, úředníků, apod. Názorově, 
a tady nebudeme přísní, to také rozdělíme na dvě poloviny – děti z ro-
din konzervativního názoru a z rodin pokrokovějších. Ale zde je možno 
připomenout, že např. k náboženskému přesvědčení se přihlásily i děti 
pokrokářů, jak úředníka MNV, tak i četníka. Z učitelů si nejraději připo-
mínám na Obecné škole p. učitelku D. Veselou a p. učitelku M. Šiško-
vou, obě nám daly hodně vědomostí. Na Měšťanské škole od šesté až 
po devátou třídu to byl pan učitel J. Valášek, přísný pedagog, který jako 
češtinář si hodně potrpěl na dobrý sloh. O ostatních učitelích už jen 
namátkou: důsledný L. Dvořák, svérázný J. Staněk, náročný J. Stojan, 
učitelka Kostelková, co dobře naučila, atd. Není možné zapomenout 
ani na vyučující náboženství: na dobrotivého P. J. Rybku z Korytné, na 
nervózního kaplana P. A. Pospíšila, který nás v r. 1955 připravoval na 
první svaté přijímání, P. J. Glogara – nováčka v Nivnici, na P. Fr. Wari-
še, který předal hodně vědomostí o křesťanské nauce. Na závěr už na 
Měšťance to byli kaplani – P. J. Melichárek, opět začátečník, P. Pělucha, 
vážný kněz a P. L. Skácel, jaksi zakřiklý, leč snaživý: toť můj úsudek, po-
chopitelně subjektivní. Tolik ohlížení k minulosti Nivnice a také škol-
ních let nás rovníků a spolužáků prožívajících jarý věk před 70 lety. Je 
pochopitelné, že každý nosíme v sobě různé zážitky i poznání, prostě 
je to náš úhel pohledu. Stejně však zamrzí, když dlouholetý dobrý ka-
marád mi řekne, co že to stále vypisuji a koho dnes prý minulost zají-
má. Milý příteli, využívám této možnosti a odpovídám na to, že právě 
je to tolik smutné, když v těchto časech mnohých ztrát hodnot, ať těch 
nejzákladnějších, si nejen ty, ale mnozí další zakládáš na materiálnu, 
oproti ideám. Co by na to řekl kamarádův předek, význačný činitel niv-
nických tradic?!  Prostě, pravda obyčejně bolí... 
Tenkrát v červnu 1962 – někteří už rok před tím, jsme se rozběhli na 
všechny strany, hejno děvčat a  chlapců, i  těch z  Korytné a  Dolního 
Němčí, na školy i do učení; jedni jen za humna, druzí cosi dále: daři-
lo se i nedařilo, mnohdy to byla přece jen fuška! Bohužel, už k letošku 
někteří z nás chybí na věky. Ať jim patří proto naše pieta!! Nikdy však 
nezapomeňme na to, co nás kdysi spojovalo, ať nepomine – přátelství 
od prvních školních let po všechny dny našeho života: Bohu díky!  

Adresováno všem, kterých se to týká: 
věnuje spolužák z let 1953-62 - St. Lukáš 
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Obecní úřad Nivnice, Sídliště 1000, Nivnice 687 51

Tel: 572 693 126, Email: ou@ou.nivnice.cz, ID datové schránky : 8k6bsjq
Úřední hodiny:

pondělí, středa 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00 12:30 – 14:00

Úřední hodiny – matrika a evidence obyvatel:

hlášení narození, úmrtí, sňatky, určení otcovství, druhopisy matričních dokladů + EO přihlášení k trvalému pobytu, ověřování listin 
a podpisů, výpisy z czechpointu

pondělí, středa 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00

Fakturační údaje:

OBEC NIVNICE, Sídliště 1000, 687 51 Nivnice

IČ 00291170, DIČ CZ00291170, Č. účtu. 1927721/0100 KB a.s. pobočka Uh. Brod

Kontakty na úřad:

starosta – Ing. Miroslav Vykydal starosta@ou.nivnice.cz 606 766 166

místostarostka – Ing. Marie Kománková mistostarosta@ou.nivnice.cz 606 766 167

podatelna – Ing. Anna Kapsová podatelna@ou.nivnice.cz 572 693 126

matrika a evidence obyvatel - Františka Borýsková f.boryskova@ou.nivnice.cz 572 693 276

pozemky, pokladna – Martina Fialová m.fi alova@ou.nivnice.cz 572 693 277

hlavní účetní – Alena Haluzová a.haluzova@ou.nivnice.cz 572 693 126

mzdová účetní – Radka Trtková r.trtkova@ou.nivnice.cz 572 693 126

správce hřbitova – Ivana Hladišová 728 429 247

správce Nivnické riviéry – František Kolacia  nivnicka-riviera@ic.cz 722 145 322

správce SD Beseda – Martina Moulisová beseda@ou.nivnice.cz 605 804 501

knihovna – Marta Zálešáková knihovna@ou.nivnice.cz 605 317 518

správce Sběrného dvora Hůrka - Josef Moštěk 602 274 449

vedoucí úseku údržby – Josef Sobotka 603 235 896

údržba, elektrikář – Milan Pochylý 605 829 220

údržba – Stanislav Lukeš 778 001 067

Vzpomínka
...kdo Tě měl rád, vzpomene,
   kdo Tě miloval, nezapomene...

Dne 23. června to bude už 10 let, co nás navždy 
opustil můj milovaný tatínek pan Josef Kaňa.

S láskou vzpomíná rodina Kaňová a Lukešová
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Východní slovácko Vlčnov 124, 687 61 Vlčnov, IČO: 75051745

Obec:  NIVNICE   Číslo popisné: ...............................

Dotazník  –  PROJEKT  KOMPOSTÉRY
Vážení občané, 
mikroregion Východní Slovácko připravuje projekty, jejichž realizací chceme docílit zdokonalení obecních systémů 
separace odpadů a jejich využívání. Jedním z nich je také biologicky rozložitelný odpad rostlinného původu, který 
lze snadno kompostovat v domácích podmínkách. Proto chceme požádat o dotaci na nákup nových kvalitních 
kompostérů pro obyvatele mikroregionu. Tyto kompostéry budou následně zdarma zapůjčeny obyvatelům k řád-
nému domácímu kompostování biologického odpadu a po 5 letech budou převedeny do majetku uživatelů. Pro 
zjištění potřebného počtu kompostérů nyní zjišťujeme, jaký je v našem mikroregionu zájem o využívání dalších 
kompostérů.
Pokud tedy máte zájem o zapůjčení kompostéru, prosím, označte potřebné místo křížkem. Dotazníky je možné 
odevzdat do 31. května 2016 do schránky na obecním úřadě. 
Děkujeme Vám za odpověď a odevzdání dotazníku.

ANO - chci biologicky rozložitelný odpad rostlinného původu kompostovat na svém pozemku (zahradě), 

kde vzniklý kompost také využiji. 

 Mám zájem o kompostér (1050 litrů).

 V současné době kompostování neprovozuji.

 V současné době kompostování provozuji, ale používaný kompostér není dostačující.

Proč kompostovat a třídit bioodpad? 

Tříděním a kompostováním bioodpadu lze zužitkovat přes 30 % komunálního odpadu z domácnosti. Z pečlivě 
vytříděného odpadu se i v domácí kompostárně dá vyrobit kvalitní, dobře využitelný kompost nebo jiné cenné 
substráty pro zahrádkáře, zemědělství či rekultivace.

Co patří do nádoby na bioodpad?

• listí, tráva, drny se zeminou
• zbytky rostlin
• kořeny a listy zeleniny, květiny
• piliny, popel ze dřeva (pouze úplně vyhaslý jinak zničíte nádobu!)
• spadané ovoce, plevel
• větve (pouze posekané nebo zpracované štěpkovačem)


